
Protokół Nr XXV/09
z obrad XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 16 marca 2009 roku

Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XXV 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność 
obrad.  Przywitała radnych, sołtysów, wójta gminy z pracownikami Urzędu Gminy, przedstawiciela 
Stowarzyszenia Polskich Kombatantów o/w Przywidzu oraz przybyłych mieszkańców.
Radnych obecnych było 13  Radni nieobecni: Jerzy Migas

   Piotr Huniewicz . 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godz. 1730 w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Przywidzu.
Przewodnicząca Rady Gminy -  przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1) zmian w Statutach Sołectw,
2) zmiany w Statucie Sołectwa Marszewska Kolonia,
3) zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przywidzu,
4) zmian w Regulaminie przyznawania nagród Wójta Gminy Przywidz dla nauczycieli za 
ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze,
5) ustanowienia stypendium Wójta Gminy Przywidz,
6) wynagradzania nauczycieli oraz określenia wysokości dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowych zasad jego przyznawania i wypłacania w szkołach dla, których organem 
prowadzącym jest Gmina Przywidz.
7) zasad dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli w Gminie Przywidz na rok 
2009.
8) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Przywidz na lata 2009 – 2015.
9) wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Przywidz do realizacji zadania z zakresu 
Powiatu Gdańskiego pod nazwą „Budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 1933 G 
Przywidz- Egiertowo w m. Przywidz i udzielenie przez Gminę Przywidz pomocy rzeczowej 
Powiatowi Gdańskiemu.
10) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pod nazwą: 
zakup licencji na aplikację internetową WebEwid, która umożliwi Gminom z terenu Powiatu 
Gdańskiego pośredni dostęp i korzystanie z komputerowej bazy danych ewidencyjnych 
stanowiących część państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego,
11) zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2009 rok.

6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

Zapytała czy są uwagi do w/w porządku?
Pani Krystyna Podgórska -  wnioskowała o przyjęcie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie zmian w składzie osobowym Komisji rady Gminy Przywidz . Dodała, że nowowybrany 
radny Andrzej Żabiński wyraził zgodę na pracę w Komisji Społecznej. Zaproponowała rozpatrzenie 
w/w uchwały w punkcie 15.12 porządku obrad.



Wójt Gminy – Bożena Mielewczyk-Zawada -  wnioskowała o przyjecie do porządku obrad 
3 projektów uchwał  w sprawie: 
1) wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z Powiatem Gdańskim w sprawie wspólnej 
realizacji zadania w zakresie kultury pod nazwą „Siedem Stron Powiatu – Przywidz 2009”
2 uchylenia Uchwały Nr XXIII/200/08 Rady Gminy Przywidz z dnia 29 grudnia 2008r. w sprawie 
ustalenia opłat za niektóre świadczenia w publicznym  przedszkolu gminnym.
3) zmiany Uchwały Nr XXIV/177/2001 Rady Gminy Przywidz z dnia 25 kwietnia 2001r. w sprawie 
odpłatności za pobyt dziecka w  Przedszkolu Gminnym w Przywidzu.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod glosowanie wniosek dot. przyjęcia projektu uchwały w 
sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji rady Gminy.
Radni jednogłośnie przyjęli w/w projekt uchwały do porządku obrad.
Następnie poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy dot. przyjęcia do porządku obrad  3 
projektów uchwał.
Glosowanie 
Przy 11 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”, radni przyjęli w/w wniosek.
Pani Krystyna Podgórska -   w/w projekty uchwał kolejno przyjmujemy do porządku obrad do 
punktów 5.13, 5.14, 5.15.

ad.2.b. Przewodnicząca Rady Gminy    - jeśli chodzi o protokół z ostatniej sesji, żadne uwagi na 
piśmie ani ustne nie wpłynęły, a zatem  protokół przyjmujemy bez uwag.  

ad.3. Wójt Gminy – p. Bożena Mielewczyk – Zawada -   przedstawiła Informację Wójta z 
działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym. ( w zał.)
Radny Jerzy Jusiak wszedł na obrady sesji.
ad.4. Interpelacje radnych.
Radny Jerzy Jusiak -  pytał o remont drogi Przywidz – Bliziny. Co zaplanowano w tym zakresie w 
roku bieżącym.?
Wójt Gminy -  z informacji ze Starostwa wiemy, że w okresie wiosennym będą kontynuowane 
dalsze prace remontowe drogi Przywidz – Bliziny. Na II etap są zarezerwowane środki.
Radny Sławomir Plichta -  czy zostały złożone  nasze wnioski do RPO?
Wójt Gminy – w listopadzie ubr. informowałam Państwa na komisjach i na sesjach, że złożyliśmy 
wniosek do RPO, działanie 8.1 odnośnie kanalizacji. Jest to budowa kanalizacji sanitarnej w 
Pomlewie   na kwotę ok. 3 .300.000 zł. Wniosek podzielony został na 2 etapy. W tym roku 
wykonamy dokumentację, w przyszłym roku realizację zadania. Jest to tylko ten wniosek, gdyż są 
konkretne terminy dla każdego działania. Wniosek oświatowy będziemy składać na przełomie 
czerwca/ lipca br. 

ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał :
1) Przewodnicząca Rady Gminy   przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w Statutach Sołectw.
Radna Krystyna Dey -  komisja społeczna w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
Uwag radni nie wnieśli.
Pani Krystyna Podgórska -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Glosowanie
Przy 9 głosach „za”, 2 „przeciw” i 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXV/221/09).
Na wniosek radnego J. Sikorskiego, radni wyrazili zgodę, aby Przewodnicząca Rady nie czytała 
podstaw prawnych poszczególnych uchwał. 
ad.5.2 Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie  zmiany w Statucie 
Sołectwa Marszewska Kolonia.
Radna Mirosława Rogowska -  prosiła o komentarz p. Wójt do powyższych uchwał.
Wójt Gminy -  w 2004 roku przyjęto dla 17 sołectw – statuty. W późniejszym okresie tj. w 2006 r. 



podjęto statut dla sołectwa Marszewska Kolonia. Stąd te dwie uchwały. 
Radna Krystyna Dey -  komisja społeczna w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
Pani Krystyna Podgórska -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Glosowanie
Przy 9 głosach „za”, 2 „przeciw” i 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXV/222/09).
ad.5.3 Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przywidzu.
Radni uwag nie wnieśli.
Radny Jerzy Jusiak -  opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna przy 2 
„wstrzymujących.”
Opinia komisji społecznej do w/w uchwały była pozytywna.
Pani Krystyna Podgórska -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Glosowanie
Przy 11 głosach „za” i 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXV/223/09).
ad.5.4 Pani Krystyna Podgórska  - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Regulaminie 
przyznawania nagród Wójta Gminy Przywidz dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-
wychowawcze.
Uwag radni nie wnieśli.
Opinia komisji gospodarczej i społecznej do w/w uchwały była pozytywna.
Pani Krystyna Podgórska -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Glosowanie
Przy 11 głosach „za”, 1 - „przeciw”  i 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXV/224/09).
ad.5.5 Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie  ustanowienia 
stypendium Wójta Gminy Przywidz.
Opinia komisji gospodarczej pozytywna.
Przy 13 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr XXV/225/09).  
ad.5.6. Pani Krystyna Podgórska – odczytała projekt uchwały w sprawie  wynagradzania 
nauczycieli oraz określenia wysokości dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowych zasad jego 
przyznawania i wypłacania w szkołach dla, których organem prowadzącym jest Gmina Przywidz.
Wójt Gminy -  w grudnia 2008 roku, radni podjęli uchwałę dot. Regulaminu wynagradzania dla 
nauczycieli. Od 1 stycznia nastąpiła nowelizacja Karty Nauczyciela. W związku z tym nadzór 
zwrócił się to samorządów, aby uaktualniły Regulaminy w oparciu o najnowsze przepisy. Omówiła 
zmiany w projekcie uchwały:
– tytuł uchwały jest krótszy,
– dodatek motywacyjny jest osobno dla dyrektorów szkół i dla nauczycieli,
Dodała, że związki zapoznały się z regulaminem. Nadal nie zgadzają się w jednym punkcie w 
sprawie podziału nagród tj. na 50% nagrody Wójta i 50% nagrody dyrektora. Nadmieniła, iż od 
stycznia 2009 r. nie ma obowiązku corocznego ustalania regulaminu.  Stawki wynagrodzenia 
nauczycieli ustala się w zależności od stopnia awansu zawodowego tj. osobno dla nauczyciela 
kontraktowanego, mianowanego, dyplomowanego. Sprawozdanie z dokonanych podwyżek płac 
nauczycieli  przesyłane są do Związków, Rady i RIO . Na podstawie wykonanych sprawozdań 
trzeba będzie nauczycielom wyrównywać   wynagrodzenie,  jeśli będzie ono mniejsze  niż średnia 
na danym szczeblu awansu. 
Radny Jerzy Jusiak -   odnośnie poziomu nauczania – do czego będzie się porównywać?
Wójt Gminy -  dyrektor szkoły przyznaje dodatek motywacyjny dla nauczycieli,  a dla dyrektora 
przyznaje Wójt. Wójt i dyrektor powinni się kierować osiągnięciami,  poziomem nauczania, który 



porównywalny będzie do poziomu szkół w powiecie. Te kryteria min. są wymienione  w 
Regulaminie.
Radny Jerzy Jusiak -  czy do uciążliwych warunków zalicza się pracę w trudnych warunkach?
Wójt Gminy – do uciążliwych warunków zalicza się min. pracę z trudną młodzieżą, chorymi np. w 
szpitalach..
Radny Jerzy Jusiak -  czy będą wyznaczone zadania, które musi osiągnąć dana szkoła? Kto będzie 
wyznaczał takie zadania?
Wójt Gminy -  zadanie dla szkoły wyznacza Rada Pedagogiczna i Dyrektor. Ambicją Rady 
Pedagogicznej oraz  Dyrektora powinno być, aby  placówka się wyróżniała i była znacząco 
widoczna.
Radny Jan Sikorski – w § 3pkt 4 ppkt 2 określono terminy przyznawania dodatków motywacyjnych 
tj. 01.01, 01.05, 01.09. Dodatek przyznaje się motywując nauczyciela do pracy. Czy jest 
normalnym, aby dodatek był przyznawany na okres wakacji?
Wójt Gminy -  za wakacje nauczyciel nie otrzymuje dodatku motywacyjnego, lecz średnią z 
ostatnich miesięcy. Co 4 miesiące można przyznawać dodatek.
Radny Jan Sikorski -  ma wątpliwości do terminu majowego.
Innych uwag nie zgłoszono.
Radny Jerzy Jusiak – przy 3 głosach „wstrzymujących”, opinia komisji gospodarczej była 
pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.

Przy 11 głosach „za”, 2 „wstrzymującym, radni przyjęli w/w uchwałę. ( uchwała Nr 
XXV/226/09 w zał.).

ad.5.7. Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  zasad 
dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli w Gminie Przywidz na rok 2009.
Wójt Gminy – z porządku obrad poprzedniej sesji zdjęto w/w uchwałę, ponieważ pojawiły się 
nieścisłości dot. dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli w Trzepowie. Na 
posiedzeniach komisji Rady omawiano ponownie projekt uchwały i wprowadzono poprawki.
Uwag radni nie wnieśli.
Opinie komisji gospodarczej i społecznej do w/w uchwały były pozytywne.
Przystąpiono do głosowania:
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXV/227/09).
ad.5.8 Przewodnicząca rady Gminy – odczytała uchwałę w sprawie  zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Przywidz na lata 2009 – 2015.
Wójt Gminy -  w grudniu ubr. Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie Planu Odnowy 
Miejscowości Przywidz na lata 2009-2015. Myśleliśmy, że wniosek będzie aplikowany w styczniu, 
ale okazało się, że w styczniu aplikacji nie było, tylko będzie na przełomie marca/kwietnia. Zmiana 
uchwały polega na wydłużeniu terminu obowiązywania Planu Odnowy Miejscowości Przywidz do 
2015 roku, gdyż okres ochronny dla każdej inwestycji realizowany w PROW-ie wynosi 7 lat. 
W uzupełnieniu p. Wójt dodała, że jeden z radnych miał wątpliwości, że Plan Odnowy 
Miejscowości Przywidz nie został stworzony przez Radę Sołecką i pracowników Urzędu. 
Przypomniała, że w 2003 roku i 2004r. był Program Odnowy Wsi Przywidz i zawierał te same 
informacje co obecny Plan Odnowy Miejscowości Przywidz. Zmieniono nazwę zgodnie 
z wymogami PROW-u oraz go uaktualniono. 
Radny Marian Sikora – uważa, że projekt tej uchwały powinien być omawiany na komisji 
gospodarczej, a nie w społecznej.
Przewodnicząca Rady Gminy -  radni otrzymali wszystkie materiały na sesję.
Wójt Gminy -  w uzupełnieniu powiedziała, że wszystkie podane inwestycje w Planie, to jest jakby 
„koncert życzeń” mieszkańców i ich potrzeby. Z Planu zostały wycofane  inwestycje min.  I etap 
„Schetynówki” na ulicy Jesionowej, oraz dalsze zagospodarowanie  Promenady w zieleń. 
Propozycje Rady Sołeckiej są różne, nie zawsze możliwe do realizowania, gdyż brakuje środków.



Radny Marian Sikora -  odniósł się do Planu Odnowy Miejscowości Przywidz- słabe strony: czy 
radni zdają sobie sprawę, co to jest – brak usług wyższego rzędu?
Wójt Gminy -  myślę, że radni wiedzą o co chodzi. Usługi wyższego rzędu to np. Komisariat, 
specjalistyczne przychodnie, szpital  itd.
Radny Marian Sikora -  brak kultywowania tradycji – jakich tradycji?
Przewodnicząca Rady Gminy -   Panie radny, proszę wyciszyć emocje. O terminie posiedzenia 
komisji społecznej otrzymał Pan informację. Jeśli Pana coś zaniepokoiło, zainteresowało, byłby Pan 
mile widzianym uczestnikiem komisji społecznej. Te pytania mógłby Pan skierować bezpośrednio 
do wnioskodawcy. W tej chwili niepotrzebnie się Pan irytuje. 
Pan Marian Sikora – nie mogłem być na komisji społecznej, ponieważ nie zawsze pasuje. 
Przewodnicząca Rady Gminy -   pytania może Pan skierować członkom komisji społecznej, gdyż 
zawiadomienia o terminie posiedzeń komisji są wysyłane z wyprzedzeniem. Każde pytanie 
uzyskało by odpowiedź.
Czy są inne pytania?
Nie zgłoszono.
Radna Krystyna Dey  - przedstawiła pozytywną opinię komisji społecznej do w/w uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad w/w uchwałą.
Przy 10 głosach „za”, 1 - „przeciw” i 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w 
zał. uchwała Nr XXV/228/09)
ad.5.9. Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała uchwałę w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie 
przez Gminę Przywidz do realizacji zadania z zakresu Powiatu Gdańskiego pod nazwą „Budowa 
chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 1933 G Przywidz- Egiertowo w m. Przywidz i udzielenie 
przez Gminę Przywidz pomocy rzeczowej Powiatowi Gdańskiemu.
Radny Jerzy Jusiak – zgłosił uwagę do § 1 uchwały . Z zapisu tego wynika, że Gmina  pokrywa 50 
tys. zł i są to całkowite koszty realizacji zadania, a to jest tylko część kosztów.
Wójt Gminy -  projekt uchwały przesłało nam Starostwo i taki wzór uchwały przesłano wszystkim 
gminom z powiatu. Chcemy go respektować.
Opinia komisji gospodarczej była jednogłośnie pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXV/229/09).
ad.5.10. Przewodnicząca Rady Gminy -    odczytała projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pod nazwą: zakup licencji na aplikację 
internetową WebEwid, która umożliwi Gminom z terenu Powiatu Gdańskiego pośredni dostęp i 
korzystanie z komputerowej bazy danych ewidencyjnych stanowiących część państwowego zasobu 
geodezyjnego i kartograficznego,
Uwag radni nie zgłosili.
Opinia komisji gospodarczej była jednogłośnie pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXV/230/09).
ad.5.11. Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -  omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy Przywidz w 2009 roku.
Dyskusji radni podjęli.
Opinia komisji gospodarczej i społecznej była jednogłośnie pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXV/231/09).



ad.5.12. Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany w składzie 
osobowym Komisji Rady Gminy Przywidz.
Uwag nie wniesiono.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXV/235/09).
ad.5.13.Przewodnicząca Rady Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na podpisanie porozumienia z Powiatem Gdańskim w sprawie wspólnej realizacji zadania w 
zakresie kultury pod nazwą „Siedem Stron Powiatu – Przywidz 2009 „.
Wójt Gminy -  co roku organizowany jest Festyn Plażowy. W tym roku złożono wniosek o 
dofinansowanie imprezy do Starostwa. Projekt powyższej uchwały wraz z porozumieniem przesłało 
Starostwo.
Uwag radni nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXV/232/09).
ad.5.14. Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały 
Nr XXIII/200/08 Rady Gminy Przywidz z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie ustalenia opłat za 
niektóre świadczenia w publicznym przedszkolu gminnym.
Wójt Gminy – w grudniu 2008 r. Rada przyjęła uchwałę w sprawie ustalenia opłat za niektóre 
świadczenia w publicznym przedszkolu gminnym. Nadzór miał pewne wątpliwości do tej uchwały. 
W związku z tym podjęliśmy decyzję o jej uchyleniu.
Radny Jan Sikorski – na czym polegają różnice, bo następna uchwała jest w sprawie odpłatności  za 
pobyt dziecka w przedszkolu gminnym.
Wójt Gminy -  w następnej uchwale proponuje się wprowadzić zmiany do uchwały z 2001 r., która 
w tym czasie pozytywnie została zaopiniowana przez nadzór. Wprowadzając zmiany myślimy, że 
mają one pewne szanse pozostania. Natomiast, gdybyśmy dokonali zmian do uchwały z 2008 roku, 
szanse byłyby mniejsze . Przepisy dotyczące opłat za przedszkole są przepisami przejściowymi i na 
pewno ulegną zmianie w 2010 roku.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXV/233/09).
ad.5.15. Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXIV/177/2001 Rady Gminy Przywidz z dnia 25 kwietnia 2001r. W sprawie odpłatności za pobyt 
dziecka w Przedszkolu Gminnym w Przywidzu.
Wójt Gminy – są to zmiany do uchwały z 2001 r., która była przedtem pozytywnie zaopiniowana 
przez nadzór i jest możliwe, że wprowadzone dzisiaj zmiany mogą być przyjęte. Jest to ostatnia 
szansa  i chcemy wspierać  rodziców, ustalić mniejsze stawki za krótszy  pobyt dziecka w 
przedszkolu. Jeśli to nam się nie uda, wrócimy do uchwały z 2001 roku.
Radny Andrzej Przybycień -  czy ten projekt uchwały był omawiany na komisji społecznej.?
Przewodnicząca Rady Gminy -    tak był. Pani Wójt wykazywała zmiany.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 11 głosach „za”, 2 „wstrzymujących, ” radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXV/234/09).
ad.6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz
Pani Maria Ścibek – sołtys Marszewskiej Kolonii -  wypowiedziała się do zmian w Statutach 
Sołectw.  § 27 jest nowym zapisem, natomiast w poprzednim był min. zapis § 4,5 i6 
§ 4 – organy wykonawcze gminy i podporządkowane gminie jednostki organizacyjne są 



zobowiązane uwzględnić i realizować uchwały i opinie sołectwa, udzielając odpowiedzi w ciągu 14 
dni a w razie odmiennego stanowiska przedstawić je wraz z uzasadnieniem.
§ 5 – Rada Gminy, jeżeli uzna uchwały sołectwa za wykraczające poza zakres przekazanych im 
kompetencji i sprzeczne z prawem – powinna wstrzymać ich realizację.
§ 6 – Organy sołectwa mogą wnieść sprzeciw do wójta gminy na postępowanie sprzeczne z pkt 4, 
gdy narusza ono istotne interesy mieszkańców.
Jakim sensem jest zamieszczanie w Statucie rozdziału III  o zasadach zebrań wiejskich, kiedy one 
będą bezprzedmiotowe. Pani Wójt na posiedzeniu komisji społecznej obiecała, że wprowadzi aneks 
do statutu. W związku z tym zapytała- czy powyższe zapisy punktów 4,5 i 6 będą przywrócone 
chociaż do rozdziału III , bo to są istotne zapisy dla społeczności.
Wójt Gminy -   Pani sołtys, nie sądziłam, że Pani ma tak krótką pamięć. Kilka dni temu na 
posiedzeniu komisji społecznej, p. sołtys podnosiła powyższe kwestie. Poinformowałam Panią 
wówczas, że gdy wpłyną po konsultacjach wszystkie opinie z Rad Sołeckich, dokonamy ich analizy 
i uzgodnimy jakie punkty należy wprowadzić do statutu.  Pani zaakceptowała ten pomysł.
Pani Ewa Kotyńska – mieszkanka Przywidza -  1) kto udzielał w dniu 27.02 br, informacji do prasy, 
że nie ma stanowiska  sekretarza w Urzędzie Gminy w Przywidzu. 2) Poruszyła sprawę stawki 
żywieniowej na ul. Cisowej. Z tego co wiadomo stawka wynosi 4 zł, córka je obiad za 4,50 zł, a 
prawdopodobnie GOPS dopłaca 5 zł za posiłek. 
Wójt Gminy – jeśli chodzi o sekretarza gminy, to jest osoba, która pełni obowiązki sekretarza. 
Natomiast jeśli chodzi o stawkę żywieniową, to Urząd Gminy nie udzielał takiej informacji.
Pani Ewa Kotyńska – czy na ulicy Cisowej będzie świetlica? Z tego co nam wiadomo, subwencja 
na 1 dziecko wynosi 6.400 zł na rok szkolny. Jeśli chodzi o połączenie klas – z tego co była mowa 
na posiedzeniu komisji gospodarczej, p. Przewodnicząca przychylna jest połączeniu klas. Kiedyś 
zapytała – kiedy będzie świetlica na ul. Cisowej, odpowiedziano, że nie ma funduszy. Jeśli będą 
połączone klasy, to po prostu nie wyślemy dzieci. Niech przyjadą władze z Kuratorium i zobaczą w 
jakich warunkach uczą się nasze dzieci. Dzieci uczą się w piwnicy w uwłaczających  warunkach. 
Czy ktoś z radnych zainteresuje się tą sprawą. ?  Nie ma warunków, aby były klasy ponad 30-
osobowe. 
Wójt Gminy -  za organizację pracy szkoły  odpowiada dyrektor szkoły. Pani dyrektor organizuje 
często spotkania z rodzicami i radą rodziców, dlatego też należałoby w tej kwestii rozmawiać z 
dyrektorem..  W trosce o dzieci Rada Gminy podjęła uchwałę, że przygotowujemy dokumentację 
rozbudowy szkoły w Przywidzu, gdzie ma być 6 pięknych sal lekcyjnych i wówczas nie będzie 
problemu z obiektem na Cisowej.
ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych.
Nie zgłoszono.
ad.8. Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła obrady XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Przywidz, dziękując obecnym za przybycie.

Protokołowała:
Gabriela Pożoga 


